
         Britain and the Commonwealth of Nations
As the British Empire began its process of decolonization and the creation of independent states from former British colonies, there arose a need for an organization of countries formerly part of the Empire. In 1884, Lord Rosebery, a British politician, described the changing British Empire as a "Commonwealth of Nations."
Thus, in 1931, the British Commonwealth of Nations was founded under the Statute of Westminster with five initial members - the United Kingdom, Canada, the Irish Free State, Newfoundland and the Union of South Africa. (Ireland permanently left the Commonwealth in 1949, Newfoundland became part of Canada in 1949, and South Africa left in 1961 due to apartheid but rejoined in 1994 as the Republic of South Africa).
In 1946, the word "British" was dropped and the organization became known as simply the Commonwealth of Nations. Australia and New Zealand adopted the Statute in 1942 and 1947, respectively. With India's independence in 1947, the new country desired to become a Republic and to not utilize the monarchy as their head of state. The London Declaration of 1949 modified the requirement that members must view the monarchy as their head of state to require that countries recognize the monarchy as simply the leader of the Commonwealth.
With this adjustment, additional countries joined the Commonwealth as they gained independence from the United Kingdom so today there are fifty-four member countries. Of the fifty-four, thirty-three are republics (such as India), five have their own monarchies (such as Brunei Darussalam), and sixteen are a constitutional monarchy with the sovereign of the United Kingdom as their head of state (such as Canada and Australia).
The Commonwealth of Nations is an intergovernmental organisation of fifty-four independent member states. All but two (Mozambique and Rwanda) of these countries were formerly part of the British Empire, out of which it developed. Presently, of the states that are members of the Commonwealth of Nations, three are in Europe, twelve in North America, one in South America, nineteen in Africa, eight in Asia, and eleven in). 
The population of the 54 member states exceeds two billion, about 30% of the world population (India is responsible for a majority of the Commonwealth's population).
The member states co-operate within a framework of common values and goals as outlined in the Singapore Declaration. These include the promotion of democracy, human rights, good governance, the rule of law, individual liberty, egalitarianism, free trade, multilateralism and world peace.[2] The Commonwealth is not a political union, but an intergovernmental organisation through which countries with diverse social, political and economic backgrounds are regarded as equal in status.
Its activities are carried out through the permanent Commonwealth Secretariat, headed by the Secretary-General, and biennial meetings between Commonwealth Heads of Government. The symbol of their  free association is the Head of the Commonwealth, which is a ceremonial position currently held by Queen Elizabeth II. Elizabeth II is also monarch, separately and independently, of sixteen Commonwealth members, which are known as the "Commonwealth realms".
Secretary General is elected by the Heads of Government of the membership and can serve two four-year terms. The position of Secretary General was established in 1965. The Commonwealth Secretariat has its headquarters in London and is composed of 320 staff members from the member countries. The Commonwealth maintains its own flag. The purpose of the voluntary Commonwealth is for international cooperation and to advance economics, social development, and human rights in member countries. Decisions of the various Commonwealth councils are non-binding.
The Commonwealth of Nations supports the Commonwealth Games, which is a sporting event held every four years for member countries.
A Commonwealth Day is celebrated on the second Monday in March. Each year carries a different theme but each country can celebrate the day as they choose.
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The Head of the Commonwealth – Queen Elizabeth II
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             Countries Participating in Commonwealth Games 2010, New Delhi
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The Opening Ceremony of the Commonwealth Games 2010, Delhi












Британия и Содружество Наций
В связи  с распадом  колониальной   системы  и  появлением  независимых  государств  -   возникла  необходимость  в  создании  организации  стран  бывших  колоний  Британской  Империи. В 1884 году  лорд  Розбери, британский  политик  назвал   изменившуюся  Империю “Содружество Наций”.Так в 1931 году было основано Британское Содружество Наций , в которое  вошли    первые  пять  стран:  Соединенное  Королевство,  Канада  Свободное  Ирландское  государство  Ньюфаундленд  Союз  Южной Африки  (Ирландия  вышла  из  СН в 1949   Ньюфаундленд  вошел в состав Канады в 1949 и Южная Африка вышла из  СН из-за  апартеида в 1961и  вновь  вернулась
как ЮАР).
В 1946 году организация стала  называться просто Содружество Наций. Австралия и Новая Зеландия вошли в ее состав в 1942 и 1947 гг. Получив  независимость в 1947г. Индия стала  республикой и не желала  иметь  британского монарха в качестве  главы  страны. В 1949г. была принята Лондонская Декларация, которая  призвала страны СН признать монарха не как  главу страны, а как главу Содружества. Воспользовавшись этими изменениями новые страны, получившие неэависимость от Соединенного Королевства , вступили в организацию. Сегодня  в его  состав входят 54 государства. Из 54 стран 33 республики,  5 монархий и 16 конституционных монархий с британским монархом  во главе государтва (Канада, Австралия).
Содружество  Наций -  межправительственная  организация пятидесяти четырех государств. Все кроме двух стран (Руанда, Мозамбик) прежде были частью  Британской  Империи. В настоящее время из  стран  Содружества
три находятся в Европе,  двенадцать в Северной Америке,  одна в Южной 
Америке,  девятнадцать в Африке и  восемь в Азии.
Население СН превышает 2 млрд. человек, что составляет 30% мирового населения.
Страны – члены Содружества сотрудничают в рамках общих  ценностей и целей, сформулированных в Сингапурской Декларации. Они включают в себя :развитие демократии, защиту прав человека,  управление , свободу личности , свободу торговли,  многостороннее сотрудничество ,укрепление мира .Содружество – это не политический союз, а межправительственная организация, в которой страны с разным  уровнем социального политического и экономического развития равны по статусу.
Деятельность СН осуществляется через Секретариат, возглавляемый Генеральным Секретарем и встречи  Глав правительств стран Содружества. Символом  организации является Глава Содружества, представленная Королевой  Елизаветой II. Елизавета II является монархом 16 стран – членов СН. Генеральный Секретарь СН избирается  Главами  правительств стран 
на  два четырехлетних срока . Положение о Генеральном  Секретаре было принято в 1965 году. Секретариат СН имеет штаб – квартиру в Лондоне и состоит из 350 членов. Организация СН имеет свой флаг. Цель  этой добровольной организации:  международное сотрудничество, социальное и экономическое развитие, защита прав человека в странах – членах СН
Каждые четыре года СН  проводит Игры Содружества – спортивные соревнования среди стран - членов организации. День Содружества отмечается каждый второй понедельник марта.
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